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TROCHA CHEMIE NIKOHO
NEZABIJE
Rozhovor s paní ředitelkou
ČTĚTE NA STRANĚ 1

CO VŠE JSME ZAŽILI V ZÁŘÍ
Několik ohlédnutí za zářijovými
událostmi
ČTĚTE NA STRANĚ 1, 2, 3, 4

Pár slov 
na úvod

VÁŽENÍ A MILÍ ČTENÁŘI,
MILÍ SPOLUŽÁCI,
KAMARÁDI, 
 
vítejte na našem blogu a dovolte,
abychom se vám představili
a seznámili vás s naším cílem.
Říkáme si Blog.com-enďák
a naším cílem je informovat vás
o dění ve škole i mimo ni, o tom,
jak některé věci vidíme svýma
očima my děti, chtěli bychom
vás bavit vtípky o škole
i různými perličkami z úst žáků
naší školy. Také bychom vás
chtěli průběžně seznamovat se
zaměstnanci naší školy
a přiblížit tak, co jejich profese
obnáší. Budeme se snažit náš
blog obohatit také pracemi
našich talentovaných žáků.
 
TAKŽE POZOR! MOŽNÁ
ČEKÁME I NA TEBE ...

Hana Šmídová

Trocha chemie nikoho nezabije 
aneb rozhovor s paní ředitelkou

Do prvního čísla jsme si
připravili několik rozhovorů,
prvním z nich je rozhovor s paní
ředitelkou RNDr. Svatavou
Hajdovou.
 
Redakce: Jak dlouho působíte
na škole a kolik let z toho jste
ve funkci ředitelky?
S. H.: Ve škole pracuji 26 let,
ve funkci ředitelky jsem
šestnáctým rokem.
Redakce: Baví vás ta práce?
S. H.: Je to náročná práce, ale
kdyby mě nebavila, tak bych ji
nedělala. Snažím se k ní
přistupovat zodpovědně.
Redakce: Co byste řekla o naší
škole? Čím je výjimečná?
S. H.: Výjimečná je krásná
historická budova, ve které se
škola nachází a výjimeční jsou
i pedagogové, kteří jsou stále
ochotní poskytovat žákům
spousty nadstandardních aktivit
nad rámec jejich základních

foto: archiv školy

povinností.
Redakce: Učíte chemii. Můžete
nám ji nějak přiblížit a říct, čím
vám vlastně učarovala?
S. H.: Chemie je přírodní věda;
mám ráda přírodu, zajímá mě
všechno dění kolem nás
a snažím se porozumět
přeměnám v přírodě a v lidském
těle, a taky jejich souvislosti
s objevy a využitím nových látek
a technologií.
Redakce: Jak se vám daří dětem
předávat znalosti z tohoto
oboru?
S. H.: Základní znalosti
o látkách, se kterými se žáci
budou setkávat ve svém
praktickém životě by měl
zvládnout každý žák, a to
nejnáročnější z chemie - vzorce,
rovnice, výpočty je určeno
hlavně těm, kteří chtějí přírodní
vědy a např. lékařské obory
studovat.
Redakce: A co děti a mládež

tohoto milénia? Zdají se vám
v něčem jiné než dříve?
S. H.: Dnešní generace žáků má
obrovskou výhodu v dostupnosti
informací prostřednictvím
internetu a médií, ale chybí jim
vlastní praktické zkušenosti,
od kterých se odvíjí pochopení
vlastnosti látek a jejich přeměn.
I zkušenosti s domácími pracemi
jsou pro žáky přínosné, např.
práce v kuchyni - vaření, pečení,
uklízení, dodržování postupů
a bezpečnostních pravidel - to je
podobné pracím v chemické
laboratoři.
Tak vařte, pečte, uklízejte
a možná z vás budou jednou
taky chemici :-)
 
Děkujeme za rozhovor.

Ema Olajošová, Kája Vránová

Jak vzniklo 
naše logo ...

foto: blog.com-enďák

Tak tohle krásné a nápadité logo
vymyslel a namaloval náš
kreativec Maty Dorazil.
A jak vznikl název? Jednoduše -
z různých návrhů volba padla
na Komenďák podle tradičního
školního vánočního punče, který
nabízíme na Vánočním
jarmarku.

Ohlédnutí první - Slavnost Města 2018

foto: Vlasta Foltová

Dalším člověkem, kterého jsme
vyzpovídali, byla paní učitelka
Iveta Žemličková, zajímalo nás,
co obnáší příprava na Slavnosti
města:
"O tématu Slavnosti se
rozhoduje už v lednu. Míváme
již léty osvědčené - tvůrčí dílnu
a fotokoutek, a k tomu je vždy

foto: Vlasta Foltová

ještě nutné vymyslet, jak děti
vyšperkovat do průvodu. Letošní
téma - 1. republika – bylo velmi
inspirativní, vypouštěli jsme
např. 100 balónků v barvách
trikolory, což vypadalo
impozantně. Zájem dětí o účast
v průvodu bývá tradičně vysoká.
Kdyby se ale na tom všem

foto: Vlasta Foltová

nepodílelo více lidí, a žáci
nakonec nepřišli do průvodu,
bylo by veškeré plánování
k ničemu, proto chci všem
zúčastněným poděkovat.”

Gabča Kaňová, Lada Rýdlová,
Jana Machalová
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Návštěva u prvňáků

foto: Hana Šmídová

Dalším místem, které jsme
navštívili po ředitelně, a kde
jsme provedli bleskový
průzkum, byla třída 1. B s paní
učitelkou Mgr. Ivou
Štramberskou.
Chtěli jsme vědět, jak se
prvňáčkům líbil první měsíc
ve škole, jestli jsou ve škole
spokojenější než ve školce a co
se jim ve škole líbí nejvíc.  
&nbs
p;
A dozvěděli jsme se toho docela
dost, zkusíme to shrnout:
Mezi odpověďmi na to, jak se
jim líbí ve škole, bylo nejčastěji
slyšet, že dobře, ale některým
jen docela dobře, a některým zas
ještě více a některým „hodně
více“ . Děti se do školy těšily,
některé se ale už netěší. Hodně
se dětem ale líbí to, jak se učí,
a úplným favoritem
mezi předměty je angličtina. Tak
odpověděla Amálka, Vája
i Sabinka. Adélka má zase ráda
hudebku, stejně tak i Zdeneček,
ale ten nakonec řekl, že ji ještě
neměl, tak vlastně neví …
Do školy se těšil zvláštním
způsobem - prý „středně“. Valča
se těšila do školy moc, ale přešlo
ji to hned první den. Přesto se
učí ráda, a protože už umí číst
i psát, tak teď je natěšená, až to

ilustrace: Niky

zvládne i psacím písmem. Taky
moc ráda kreslí a vyrábí.
Péťa ocenil kroužek florbalu
a přidal se k němu i Miki.
Hodně se nám rozpovídal
Dominik - vystřelil na nás, že se
mu ve škole líbí hodně,
protože je to daleko lepší než
ve školce. Jsou tady lepší hračky
i učení, no prostě se mu „líbí
celá škola“.
Nikolku, Lucku i Denisku moc
baví matematika, prý rády
počítají, Lucka navíc ocenila
na škole to, že se tady něco
naučit. Tomík má rád dokonce
i domácí úkoly, Vítek zase čtení
a psaní. Zato Maty nám přiznal,
že ho učení nebaví, nejlepší je
družina, mnohem lepší než
školka, a hodně rád v družině
vyrábí. Denisce se dokonce líbí
i paní učitelka z družiny, jen
neví, jak se jmenuje. No
a Gabika sice nebaví čtení, ale je
nadšený interaktivkou, na které

ilustrace: Petr

dělají různé úkoly.
A zajímá vás, v čem se děti
shodly?
V názoru na paní učitelku. Prý je
moc hodná, a proto ji mají
všichni rádi.
A co na své prvňáčky říká paní
učitelka Iva? „Děti to jsou moc
šikovné a hodné a to, že občas
zazlobí, je normální, to k naší
práci prostě patří “.
Děti také paní učitelku
namalovaly, kvůli nedostatku
prostoru můžeme zveřejnit jen
tři ...

ilustrace: Valča K.

Ema Olajošová, Kája Vránová, Kiki
Víchová a Paťa Kvitová

Ohlédnutí druhé - turisťák

foto: Hana Šmídová
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Jazykový pobyt - 
Sůkenická 2018

a naučil nás mnoho nových
věcí.”
Redakce: “Ověřil sis svou
angličtinu s lektorem?”
Žák: “Ano, zlepšil jsem si
i slovní zásobu, ale je toho ještě
hodně na zdokonalení.”
Redakce: “Děkujeme
za rozhovor.”
 
Rozhovor s rodilým mluvčím
Kimem v angličtině
Editors: “Are you satisfied with
this language course?”
Kim: “Very satisfied, it's been
amazing.”
Editors: “Did you enjoy
working with us?”
Kim: “Very much.”
Editors: “What do you think
about our english skills?”
Kim: “It’s really very good,
better than I expected, your
teacher is doing very good job
with you.”
Editors: “Is that anything you
want change about the course?”
Kim: “Hm, no, maybe yesterday
we were in the hotel all day,
because the weather wasn’t so
good, and it was nice to go out
today but that’s just something
you can’t control the weather.
Hm, that’s been perfect.
Editors: “Thank you Kim!”

Lucie Kadlčíková a Nikola
Stavjařová

foto: Jana Bártová

Ve dnech 17. - 19.10. 2018 se
uskutečnil jazykový kurz
pro žáky 8. a 9. ročníků. Tohoto
kurzu se zúčastnila za 8. ročník
skupina ruštinářů s p. uč.
Žemličkovou a rodilou mluvčí
Zojou a skupina němčinářů s p.
uč. Hniličkovou, za 9. ročník
pak skupina angličtinářů s p. uč.
Bártovou a rodilým mluvčím
Kimem. Pro zpestření jsme si
dovolily udělat pár rozhovorů se
zástupci za ruštinu, němčinu,
angličtinu a speciálně i s
Kimem.
 
Rozhovor s žákem ze skupiny
ruštinářů
Redakce: “Pověz nám své
pocity z jazykového kurzu,
přiučila ses něco nového
nebo naopak jsi vše věděla?”
Žákyně: “Ano, určitě jsem se
něco nového přiučila, měli jsme
tam rodilou mluvčí paní Zoju
(Зоя), která byla moc hodná
a naučila nás dost nových věcí.
Redakce: “Změnila bys něco
na jazykovém kurzu?”
Žákyně: “Asi ne, moc se mi tu
líbilo.”

foto: Jana Bártová

Redakce: “Děkujeme
za rozhovor.”
 
Rozhovor s žákem ze skupiny
němčinářů
Redakce: “Pověz nám své
pocity z jazykového kurzu,
přiučila ses něco nového
nebo naopak jsi vše věděla?”
Žákyně: “Naučila jsem se toho
hodně nového za tak málo dnů
a moc se mi tu líbilo.”
Redakce: “Změnila bys něco
na jazykovém kurzu?”
Žákyně: “Nezměnila bych nic.”
Redakce: “Děkujeme
za rozhovor.”
 
Rozhovor s žákem ze skupiny
angličtinářů
Redakce: “Jak se ti tu líbí.”
Žák: “Líbí se mi tu hodně.”
Redakce: “Přiučil ses něco
nového?”
Žák: “Ano, přiučil jsem se
mnoho nových slovíček a hodně
jsem se zdokonalil v angličtině.”
Redakce: “Jak na tebe působí
tvůj lektor?”
Žák: “Náš lektor Kim má super
angličtinu a smysl pro humor

Ohlédnutí třetí - úspěch ve fotbalgolfu

foto: Zbyněk Choleva

Když se řekne fotbalgolf …
Málokdo tento sport zná a určitě
málokoho napadne, že ji
na republikové úrovni ovládají
právě žáci naší školy. 13. září se
zúčastnili Školního mistrovství
ČR v Praze a dopadli nadmíru
skvěle - 1. místa jak v kategorii
dívek, tak také v kategorii
chlapců. A právě vítěze této
kategorie - Mikuláše Pítra - jsme
požádali o dojmy z této soutěže,
a hlavně o vysvětlení, co to

foto: Zbyněk Choleva

vlastně fotbalgolf
je:     &n
bsp;
 
Je to hra, ve které se strefuje
fotbalovým míčem do jamky.
Na dráze jsou různé překážky
a zatáčky. Hlavním nepřítelem je
terén, a ne ostatní hráči. Nejprve
bylo školní a poté okresní kolo.
Vzhledem k tomu, že to byl
první ročník této soutěže, byla
malá účastnost. Ve školním kole
jsme si to vyzkoušeli, dověděli

foto: Zbyněk Choleva

jsme se pravidla. V okresním
kole už nám to šlo trochu lépe
a snažili jsme se co nejvíce.
Když už jsme byli v krajském
kole tak nikdo z nás nepočítal,
že zrovna on by se dostal
do Prahy. Ovšem dostali jsme se
tam všichni kromě jednoho, a to
jsme byli teprve rádi. Cesta byla
velice únavná a nudná,
protože jsme byli skoro každý
jinde a nemohli jsme se moc
bavit. Když už jsme byli v Praze

mysleli snad všichni snad jen
na onu věc. Jestli se někomu
z nás poštěstí a vyhraje nějaké to
místo nahoře. Přímo na hřišti,
kde jsme to měli odehrát, nás
rozdělili na holčičí a klučičí
týmy po třech. Pak bylo
vyhlášení vítězů. Bylo milé
překvapení - kluci byli třetí,
holky druhé a v jedincích jsme
obsadili obě zlatá místa. A pak
jenom najíst a sladká cesta
domů.

Mikuláš Pítr
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Školní fórum

foto: Hana Šmídová

Dne 11.10. se na naší škole
uskutečnilo Školní fórum. Cílem
těchto fór, která se uskutečnila
už ve více školách, je zapojit
žáky 5.-9. tříd do zlepšování
prostor a podmínek ve školách
a částečně i ve městě. Celkem se
fóra zúčastnilo 39 žáků, kteří
během celého fóra dali
dohromady spoustu dobrých
nápadů. Následovně nám pak
nápady schvalovali a zavrhovali
naše paní ředitelka RNDr.
Svatava Hajdová a místostarosta
Mgr. Ondřej Syrovátka.
Pracovali jsme ve skupinách,
ve kterých byl aspoň jeden žák

foto: Hana Šmídová

z každé třídy. Všichni navzájem
jsme se tak víc poznali. Nápady
jednotlivých skupin byly různé.
Od stojanu na kola, přes školní
skříňky až po školní knihovnu
nebo klubovnu pro členy
parlamentu. Ve městě to pak
byly např.: rekonstrukce
venkovního bazénu, více zeleně
a restaurací až po přidání
zastávky v okolí školy. Bohužel
něco zařídit nejde, takže všechno
nám neprošlo, ale doufám, že
příští generace díky našim
nápadům budou mí hezčí jak
školní, tak městské prostředí.

Mahu Chalupová

A ještě jednou slavnosti - 
tentokrát očima účastníka ...

foto: Vlasta Foltová

"První víkend v září naše město
oslavilo již 25. slavnosti města
a naše škola si to nemohla
nechat ujít. V průvodu jste nás
mohli poznat podle žáků
v trikoloře a šesti žáků
v kostýmech, kteří nesli státní
znak a podobizny T. G.
Masaryka, E. Beneše a M. R.
Štefánika. Na poledním průvodu
se taky vypouštělo
symbolických 100 balónků.
Odpoledne se konalo vystoupení
pod vedením p. uč. Hniličkové,
na kterém jste si s námi mohli
zazpívat prvorepublikové písně

foto: Vlasta Foltová

a hymnu. A po vystoupení jsme
se ještě naposledy zúčastnili
odpoledního průvodu. Už se
těšíme na příští slavnosti. Tak
zas za rok ahoj!"

Kája Smolková

Geologická procházka deváťáků

foto: Mahu Chalupová

Naše drahá paní učitelka

foto: Mahu Chalupová

přírodopisu Markéta
Konvičková nás v pátek 12. 10.
odpoledne vytáhla ven. A stálo
to za to. Teda .... skoro nic to
nestálo, platili jsme si totiž
jenom jízdenky. Paní učitelka

nás vzala na Petřkovickou hůrku
a do malého pikritového lomu.
Cesta byla celkem náročná
kvůli kopcům a prudkým
spádům, ale všichni jsme to
ve zdraví přežili. Byla to
nádherná procházka podzimním
lesem se skvělým výhledem
na Starý Jičín, Štramberskou
trůbu, a další. V lomu na nás
čekalo i malé adrenalinové
dobrodružství v podobě jeskyně
ve zdi, do které se lezlo po úzké
římse (ne tak úzké, jak si
myslíte). Páteční odpoledne se
vydařilo a doufám, že tyhle
výlety budou v rámci možností
co nejčastější.

foto: Markéta Konvičková

Děkujeme, paní učitelko!

Mahu Chalupová

Partneři

Podpora:
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